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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2014-03-18, § 10 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 18 mars 2014 kl 17.45 – 18.25 
   

 Plats Citykonferensen Ingenjörshuset, Malmskillnadsgatan 46 
   

 Justerat Torsdagen den 27 mars 2014 

  

 

Per Ankersjö Katarina Luhr 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C) ordföranden  

Katarina Luhr (MP) vice ordföranden  

 

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M)  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)   

Mikael Magnusson (S)   

Fredrik Canerstam (S)   

Stellan F Hamrin (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Magnus Liljegren (FP) för Frida Johansson Metso (FP) 

Ellinor Rindevall (S) för Åsa Wester (S) 

Charles Berkow (MP) för Mats E. P. Lindqvist (MP) 

 
Ersättare:  

Eva Runvald (M)   

Andreas Lundin (M)   

Ola J Hedin (FP)  

Maria Brogren (C)   

Måns Lönnroth (S)  

Clara Lindgren (MP)   

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Håkan Andersson, Gustaf 

Landahl, Daniel Selin, Kristofer Stjernqvist, Malin Täppefur, Maria 

Svanholm, Emily Tjäder och Pia Winbladh Högfors samt 

personalföreträdaren Luis Lopez. 
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 § 10 
Kontroll av insamlingssystem för förpackningar och 
tidningar 2013 
Dnr 2013-881 

 

Beslut  

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

 förvaltningens rapport av kontroll av insamlingssystemet för 

 förpackningar och tidningar 2013. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att översända 

 rapporten till trafik- och renhållningsnämnden samt 

 Förpacknings- och tidningsinsamlingen AB. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 4 mars 2014. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), 

 Magnus Liljegren (FP) och Stellan F Hamrin (V) föreslår (se 

 beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) och Mikael 

 Magnusson m.fl. (S) föreslår att nämnden beslutar enligt 

 följande:  

 

1 Att nämnden ges i uppdrag att tillsammans med Trafik- 

 och renhållningsnämnden utreda möjligheten till 

 insamling av glödlampor vid återvinningsstationerna. 

 

2 Att nämnden ges i uppdrag att med ökad prioritet arbeta 

 med att förbättra möjligheterna till återvinning inom 

 staden. 

 

Vi anser att det är mycket bra att förvaltningen tagit 

medborgarnas klagomål rörande återvinningsstationerna på 

allvar och även involverat nämndens ledamöter i de 

omfattande kontroller som utförts under 2013. Det finns 

fortsatt stor förbättringspotential vad gäller stadens 

återvinningsstationer och vi skulle vilja lyfta fram ett antal 

punkter som vi anser som mest angelägna: 

 

- Tömnings- och städningsfrekvens kan utvecklas och 

bättre anpassas till tider och dagar då de flesta normalt 
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använder återvinningsstationerna, t.ex. under helger. 

 

- Stationerna används regelbundet av näringsidkare som 

snabbt fyller upp behållarna och detta är något som staden 

borde kunna komma till rätta med. 

 

- Den stora mängden med grovsopor och elektronik som 

varje vecka lämnas vid återvinningsstationerna tyder på 

att stadens invånare finner det svårt att göra sig av med 

dessa saker på annat sätt. Även om ÅVC:n i Vanadis 

planeras öppna på nytt är bristen på ÅVC i innerstaden 

påtaglig och något som borde prioriteras. 

 

- Antalet återvinningsstationer är alltför litet och staden bör 

utreda möjligheten till fler mini-stationer eller nedgrävda 

stationer såsom den vid korsningen Birger Jarlsgatan och 

Eriksbergsgatan. 

 

Slutligen vill vi även lyfta fram problemet med den bristande 

tillgången till insamlingsstationer för glödlampor i 

Stockholms stad. Varje år slängs hundratusentals glödlampor 

i de vanliga soporna eller i glasbehållare. Med de nya 

lågenergilamporna förvärras problemet och spridningen av 

kvicksilver i naturen. Det är idag mycket svårt att på ett riktigt 

sätt återvinna en glödlampa i Stockholms innerstad. Vid 

kontakt med El-kretsen uppger de att det finns en lampbutik i 

Vasastan som kan ta emot glödlampor men detta är knappast 

tillräckligt för en stadsdel med över 50 000 invånare. Även 

om ansvaret för insamlingen ligger hos El-kretsen borde 

staden verka för att hitta lösningar som kan förbättra 

insamlingen, t.ex. genom att, precis som med batteriholkarna, 

erbjuda plats vid återvinningsstationerna. Den mobila 

insamling som idag cirkulerar i staden är en alltför flyktig och 

okänd lösning. Vi anser att en stad i världsklass bör kunna 

erbjuda sina invånare ett pålitligt och tillgängligt 

återvinningssystem.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Per 

Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Magnus Liljegren (FP) och 

Stellan F Hamrin (V). 

 
 
Reservation 

Vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) och Mikael Magnusson 

m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag.  

 
Särskilt uttalande 
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Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas 

Nilsson m.fl. (M) och Magnus Liljegren (FP) enligt följande: 

 

Rapporten visar att FTI:s uppföljningssystem har blivit bättre, 

men likväl att det alltjämt kvarstår brister med nedskräpning 

och överfulla behållare som fortfarande måste åtgärdas. En 

viktig aspekt i detta är att det måste bli tydligare för 

stockholmarna vad som får slängas i återvinningsbehållarna 

och hur man går till väga för att återvinna övrigt avfall. 

Miljöförvaltningens pågående arbete med att inventera att 

näringsidkarnas egenkontroll beträffande avfallshanteringen 

är även en viktig pusselbit i detta. 

 

För att återvinningen ska vara effektiv och begriplig behöver 

det dock bli ännu enklare att göra sig av med såväl 

förpackningar som övrigt avfall på ett miljöriktigt sätt. Därför 

förordar vi på sikt en lösning med fastighetsnära 

materialåtervinning. 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Kristofer Stjernqvist 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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